

HOUSE OF COMMONS

Monday, May 10, 1869

The Speaker took the chair at 3 o'clock.

Mr. Le Vesconte, the newly elected member for Richmond, Nova Scotia, was introduced by Mr. Savary and Mr. Ray, and took his seat.

PETITIONS

Mr. Harrison presented the petition of W. DeVere Hunt and others, praying either that the customs duties on materials used in the manufacture of books be abolished, or that one uniform rate of duty be applied to the importation of books.

Mr. Oliver presented a petition for the imposition of duty on hops.

Messrs. Snyder, Kempt, Young, Dobbie and Redford presented petitions that no fundamental change be made in the present banking system.

Hon. Mr. Anglin presented a petition for a measure to enable Canadian publishers to publish British works on terms as favourable as those on which American publishers could introduce reprints of them into Canada.

Mr. Bowman presented a petition for the repeal of the Insolvency Act.

Mr. Mackenzie presented a petition asking that the Insolvency Act be repealed, or its operations suspended for five years.

Hon. Mr. Langevin brought down a return to the address for all communications on the subject of importation of American silver; also a return to the address for the engineer's reports, &c., with reference to the ship channel between Montreal and Quebec.

Mr. Rose laid on the table the public accounts for the year 1867-68; also, miscellaneous statistics for the same year—part one. He also presented the first report of the Committee on Banking and Currency, transmitting the evidence received in reply to the circulars addressed to bankers and others last session.

CHAMBRE DES COMMUNES

Le lundi 10 mai 1869

L'Orateur ouvre la séance à 3 heures.

M. Le Vesconte, nouveau député de Richmond (Nouvelle-Écosse), est présenté par M. Savary et M. Ray; il occupe son siège.

LES PÉTITIONS

M. Harrison présente la pétition de W. DeVere Hunt et autres, qui demandent l'abolition des droits de douanes perçus sur les matériaux utilisés dans la fabrication des livres, ou que l'on applique à l'importation des livres un tarif uniforme.

M. Oliver présente une pétition demandant l'imposition de droits sur le houblon.

MM. Snyder, Kempt, Young, Dobbie et Redford présentent des pétitions demandant que l'on n'apporte aucun changement fondamental dans le système bancaire actuel.

L'hon. M. Anglin présente une pétition demandant une mesure législative qui permettrait aux éditeurs canadiens de publier des ouvrages britanniques dans des conditions aussi avantageuses que celles qu'obtiendraient des éditeurs américains pour en vendre des reproductions au Canada.

M. Bowman présente une pétition demandant l'abrogation de la Loi sur la faillite.

M. Mackenzie présente une pétition demandant que la Loi sur la faillite soit abrogée, ou suspendue pour cinq ans.

L'hon. M. Langevin donne des renseignements demandés concernant toutes les communications faites au sujet de l'importation d'argent américain; il donne également suite à la demande de rapports de l'Ingénieur et de documents connexes, au sujet du chenal maritime entre Montréal et Québec.

M. Rose dépose les comptes de l'État pour l'année 1867-1867, de même que la première partie de diverses statistiques concernant la même année. Il présente également le premier rapport du Comité sur les Banques et la Monnaie, transmettant les renseignements reçus en réponse aux lettres circulaires qu'il a adressées aux banquiers et autres intéressés durant la dernière session.